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مجموعه ای از کتاب های طراحی که توســط پیکاســو 
برای آموزش نقاشی به دخترش استفاده می شده و پیش 
از این به نمایش گذاشــته نشده، قرار است در پاریس به 
نمایش درآیــد. این مجموعه نشــان می دهد که چگونه 
پیکاســو به دختر پنج ساله اش آموزش داده که فیگورها، 
حیوانات و پرنده ها را به تصویر بکشد! به گزارش ایسنا به 
نقــل از گاردین، تعداد کتاب های معدودی وجود دارد که 
تحت عنوان »چگونه نقاشی بکشیم« توسط پدری عاشق 
خلق شــده  که اتفاقا یکی از برترین نقاشــان قرن بیستم 

بوده  است.
نوه پابلو پیکاسو یک مجموعه خارق العاده از کتاب های 

طراحی که توســط این هنرمند بــرای آموزش چگونگی 
طراحی و رنــگ کردن به بزرگ ترین دخترش اســتفاده 
می کرده، پیدا کرده است. پیکاسو صفحات را با صحنه های 
کودکانه و ســرزنده همچون حیوانات، پرنده ها، دلقک ها، 
آکروبات ها، اسب ها و کبوترها پر کرده است که هر کودکی 
را شــاد می کند. او این کتاب ها را برای مایا ـ رویز پیکاسو 
در فاصله ســنی پنج تا هفت ســال خلق کرده است. این 
دختربچه در برخی از صفحات تلاش تأثیربرانگیزی برای 

تقلید از استاد خود نشان داده است.
پیکاســو دو تصویر جالب از روباهی در اشتیاق انگور را 
)با الهام از افســانه انگورهای تــرش ژان دو لا فونتن قرن 

۱۷، روباه و انگور( طراحی و مایا یکی از آنها را رنگ آمیزی 
کرد. او همچنین عقاب های ســاده اما زیبایی را طی یک 
حرکت و بــدون بلند کردن مــداد از روی کاغذ طراحی 
کرده و اینگونه عشق خود را از فرم و خط ناب به دخترش 
منتقــل کرده اســت. این مجموعه دیده نشــده شــامل 
مجسمه های اوریگامی نفیس از پرندگان است که پیکاسو 

آنها را از کارت دعوت برای مایا ساخته است.
دیانا، نوه پیکاســو خیلی اتفاقــی در حالی که خرت و 
پرت های خانوادگی را جســت و جو می کرده، این کارها 
را پیدا کرده اســت. پدر پیکاســو که استاد طراحی بوده، 
طراحی را به او آموزش داده است پس اینکه او نیز بخواهد 
طراحی را به دخترش آموزش دهد مسئله ای طبیعی بوده 
است. نوه پیکاسو می گوید که در بین این صفحات قسمت 
زیبایی هســت که پیکاسو یک کاســه طراحی می کند و 

دخترش هم یک کاسه طراحی می کند.
گاهی مایا تصویری را خلق می کند و پیکاســو تصویر 
دیگری و در عین حال روش درســت انجام این کار را به 
او نشــان می دهد. گاهی آنها صحنه های متفاوتی را رسم 
می کردنــد. وقت های دیگر هم پیکاســو یک کلاه یا یک 
ســگ را می کشــید. گاهی از کل صفحه برای خلق یک 
چیز استفاده می کرد. گاهی صحنه های عینی را به تصویر 
می کشــید، صحنه هایی از یک سیرک را. مایا مشخصا به 

یاد مــی آورد که در زمان جنگ جهانــی دوم مداد رنگی 
و دفتر به صورت محدود عرضه می شــده و شــاید همین 
مســاله باعث شــده که پدرش در دفتر او می نوشته و با 
مدادرنگی های او رنگ آمیزی می کرده اســت. او می گوید 
که هنوز هم آن لحظاتی را که در آشپزخانه همراه پدرش 
نقاشــی می کرده به یاد مــی آورد، آنجا تنها محل گرم در 

آپارتمان آنها بوده است.
نوه پیکاســو کشــف این کتاب های طراحی را خوش 
اقبالــی خوانده؛ چراکه او در همکاری با کیوریتوری دیگر 
قصد برگزاری نمایشــگاهی بزرگ برای موزه پیکاســو در 
پاریس را داشته است. این نمایشگاه درباره ارتباط نزدیک 
پیکاســو با دختر اولش اســت. مایا حاصل عشق آتشین 
پیکاســو با مری ترز والتر بود که در سال ۱۹۲۷ یکدیگر 
را ملاقات کردند، زمانی که ماری ۱۷ سال داشت و او ۲۸ 
سال بزرگتر بود. نمایشگاه »مایا رویز پیکاسو، دختر پابلو« 
تا ۳۱ دسامبر برقرار خواهد بود و شامل پرتره های بسیاری 
از مایا که توسط پیکاسو به ثبت رسیده اند، اموال شخصی، 
عکس ها، کتاب های طراحی و مجســمه های اوریگامی که 
برای اولین بار نمایش داده می شــوند، خواهد بود. نوه او 
می گوید که مشخص نیســت که این مجسمه ها از کارت 
دعوت نمایشــگاه های خود پیکاسو ساخته شده باشند و 

او هم نمی خواسته کارهای پدربزرگش را از هم باز کند.

پیکاسوچگونهبهدختر۵سالهاشنقاشییادمیداد؟

انتقادهــای مداوم ســینماگران از مدیریت 
صداوسیما مبنی بر تصمیم های سلیقه ای این 
ســازمان بویژه اعتراض های اخیر درباره پخش 
تیزر فیلم هــا از تلویزیون، این ســوال را طرح 
می کند که نتیجه و فایده جلسه های برگزار شده 
میان سینماگران و رییس سازمان سینمایی با 

رییس صداوسیما تا به حال چه بوده است؟
به گزارش ایســنا، از مهرماه سال ۱۴۰۰ که 
محمد خزاعی رییس ســازمان سینمایی شد و 
حتی  از ســوی محمدمهدی اسماعیلی - وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی-، اظهارنظرهایی درباره 
مســائل بحث برانگیز میان سینما و صداوسیما 
مطرح شــد که بر حمایت قاطع مدیران سینما 
از پیگیری مناقشــه های این دو سازمان به نفع 
ســینما تاکید داشت، اما پس از گذشت حدود 
هشت ماه به نظر می رسد هیچ اتفاق جدی  رخ 
نداده و جلسه ها و حتی ایجاد کارگروه سینما و 
تلویزیون برای شناســایی ظرفیت ها و تعاملات 

جدید، سودی برای سینما نداشته است.
مهم تریــن موضوع هایی کــه محل بحث و 
اختلاف میان دو سازمان سینمایی و صداوسیما 
است، به پخش تیزرهای فیلم های سینمایی در 
حال اکران و به طور کلی اطلاع رســانی درباره 
برنامه اکران ســینماها و شبکه نمایش خانگی 
و ماجرای ساترا )سازمان تنظیم مقررات صوت 
و تصویــر فراگیر در فضای مجازی( برمی گردد. 
البته حق پخش فیلم های سینمایی در تلویزیون 

را هم باید به این موارد اضافه کرد.
درباره شبکه نمایش خانگی که از دولت قبل 
)دوازدهم( به چالشــی جدی میان تلویزیون و 
سینما بدل شــد، وزیر ارشاد و رییس سازمان 
سینمایی در دولت سیزدهم در اظهاراتی صریح 
بر لزوم بازگشــت مدیریت این شبکه به وزارت 
ارشــاد گفتند. محمد خزاعی آبان ســال قبل 
تاکید داشت که »جایگاه نظارتی و شأن وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان سینمایی باید 
حفظ شود؛ البته تجربه چند ساله هم نشان داده 
اســت علاوه بر نارضایتی سینماگران و صنوف، 
تناقضــات و چندگانگی در نظارت های کیفی و 
محتوایی تولیدات این حوزه ایجاد شده است.«

او با بیان اینکه »رونق و پویایی شبکه نمایش 
خانگی و وی اودی ها می تواند ضمن ایجاد امید 
و نشاط اجتماعی، به امنیت شغلی و معیشتی 
اهالی سینما منجر شــود« گفته بود:  »موضوع 
نمایش خانگی و پلتفرم ها به تصمیم های جدید 
نیاز دارد و جامعه ســینمایی امیدوار شــده  با 
نگاه ریاســت جدید ســازمان صدا و ســیما و 
تعامل و احترام آقای جبلی برای ســینماگران 
و هنرمندان، این مطالبه محقق می شــود. این 
مطالبه جامعه سینمایی کشور است و در حال 
پیمودن مســیرها و برگزاری جلسات با مراکز 
ذیربط هســتیم و امیدواریــم در مراکز قانونی 

تصمیم گیری این کار به جریان بیفتد.«
این تهیه کننده ســینما و رییس ســازمان 
ســینمایی تصریح کرده بــود:  »معتقدیم باید 
صفر تــا صد جریــان وی اودی هــا )vod( به 
ارشاد برگردد. ماموریت ســاترا، اساسا با سایر 
ماموریت های سازمان صدا و سیما مغایرت دارد. 

ماموریت های بزرگ و متعدد صدا و سیما باعث 
می شــود تا این ماموریت مضاعف به درســتی 
پیگیری نشود و تناقضات نظارتی صدا و سیما 
در پلتفرم ها و تلویزیون گواه این موضوع است. 
ضمن اینکه تلویزیون در حالی می خواهد در این 
زمینه نظارت و سیاستگذاری کند که خودش 
یکی از رقبای این پلتفرم هاست و به خاطر این 
رقابــت و تضاد منافعی کــه دارد نمی تواند کار 
ارزیابی، نظارت و ارزشیابی محتوایی این بخش 
را بر عهده داشــته باشــد. همچنین معتقدیم 
مصوبه  مجلــس در این زمینه نیازمند بازنگری 
و اصلاح اســت. از نماینــدگان محترم مجلس 
و کمیســیون فرهنگی انتظار داریم به بررسی 
و بازنگــری این موضوع بپردازنــد و نظارت بر 
شــبکه های نمایش خانگی را به وزارت ارشاد 

بازگردانند.«
در این راســتا او ابراز امیدواری کرده بود که 
بــا گفتگوهای جدی- در حــال انجام در پاییز 
سال ۱۴۰۰ - در ســطح وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و برخی مسئولان و متولیان ارشد و نیز 
با حسن نظر و درایت ریاست سازمان صداوسیما 
این معضل هر چه زودتر حل وفصل شود، اما نه 
تنها هنوز اتفاقی نیفتاده بلکه سخت گیری های 
ســاترا در صدور مجوز برای ســاخت و پخش 
ســریال هایی که ســینمایی ها در حال تولید 
دارند، کار را به جایی رســاند که گفته می شود 
دست اندرکاران برخی برنامه های شبکه خانگی 
در اقدامــی اعتراضی، شــبانه و بدون مجوز در 

پلتفرم پخش شدند.
علاوه براین ها از آنجا که جلسه های مدیران 
سینما با مســئولان صداوســیما به نتیجه ای 
مشــخص نرســیده و دســت کم خبری از آن 
منتشــر نشده اســت، از مدتی قبل کارزاری از 
سوی جمعی از اهالی ســینما و فعالان شبکه 

نمایش خانگی با انتشار نامه ای خطاب به رییس 
جمهوری به راه افتــاده که بیش از ۴۳۰۰ نفر 

تاکنون آن را امضا کرده اند.
البتــه نکته جالب در مورد شــبکه نمایش 
خانگی این اســت که پیمان جبلــی در اولین 
دیدار و جلســه رســمی خــود با تعــدادی از 
سینماگران که بیشــتر تهیه کننده بودند و در 
مهرماه ســال ۱۴۰۰ برگزار شد، شنوای همین 
مشکلات بود و سینماگران حاضر با طرح برخی 
دغدغه هــای خود به وضعیت شــبکه نمایش 
خانگی هم در کنار مسائلی مثل تیزر و تبلیغات 
و حق پخش اشــاره کرده بودنــد ولی مبحث 
شــبکه نمایش خانگی به طور کامل از خبری 
که توسط صداوســیما منتشر شد، حذف شده 
بود. این اتفاق سبب اعتراض ابوالحسن داودی - 
کارگردان سینما- شد که به ایسنا گفته بود، در 
این جلسه مسائل مثل رعایت حق عادلانه رایت 
آثار سینمایی و همکاری منصفانه در تبلیغات 
مطرح و قرار بر پیگیری آن ها شد، اما مهمترین 
موضوعی کــه در این دیدار دربــاره آن بحث 
شــد واگذاری صدور مجوزها در شبکه نمایش 
خانگی از ساترا و یا هر نهاد دیگری با قیمومیت 

تلویزیون به وزارت ارشاد بود. 
اما بجز ماجرای شــبکه نمایش خانگی که 
بلاتکلیف مانــده، دغدغه دیگر ایــن روزهای 
ســینما که جدی تر شــده، تیزرهای فیلم های 
ســینمایی در حال اکران است که تلویزیون به 

سختی به پخش آن ها رضایت می دهد. 
این اتفــاق تازه نیســت و ســال قبل هم 
ســعید خانی - مدیر دفتر پخش »خانه فیلم« 
که مســئولیت اکــران دو فیلــم »قهرمان« و 
»دینامیــت« را برعهــده داشــت -گفته بود، 
»متاسفانه مدت هاست که تلویزیون به فیلم های 
ســینمایی تیزر نمی دهد و اساساً ارتباط خوبی 

با سینما ندارد. ما برای »دینامیت« تیزر دادیم 
ولی پخش نکردند و گفتند از نظر آن ها محصول 
ارزشمندی نبوده تا بخواهند تیزر رایگان بدهند. 
در دوران کرونا، صدا و ســیما شمشیر را از رو 
برای سینما بست. قبلا آن ها فیلمی را می دیدند 
و به لحاظ تأثیرگذاری و فرهنگی بودن تعدادی 
تیزر رایــگان می دادند که کف آن ۵۰ تیزر بود 
و برای فیلم های مثلا دفاع مقدسی حدود ۵۰۰ 
تیزر، اما گاهی هم جوری رفتار کرده اند که انگار 

منت بر سر سینما می گذارند.«
اگرچه فیلم »دینامیت« را صدا و سیمایی ها 
نپســندیدند امــا علی ســرتیپی - مدیرعامل 
فیلمیران و پخش کننده فیلم »درخت گردو« 
- هم می گفت که »تیزرهای داده شــده برای 
پخش این فیلم را به تلویزیون دادند ولی تعداد 
قابل توجهی پخش نکردند و فقط در چند روز 
اول اکران، تیزر پخش شــد که برای فیلم هیچ 

فایده ای نداشت.«
در یک ســال گذشــته شــاید تنها فیلمی 
را کــه می توان به یاد آورد صدا و ســیما از آن 
حمایــت ویژه کــرده، »موقعیــت مهدی« به 
کارگردانی هــادی حجازی فر اســت که به نظر 
می رســد صرفا موضوع دفاع مقدســی فیلم، 
دلیل اصلی این حمایت نباشد بلکه تبلیغ فیلم 
بــا زیرنویس و پخش تیزر و خبر در باکس های 
مختلف به این دلیل بود که »موقعیت مهدی« 

محصول خود صدا و سیماست!
از آنجا که وضعیت این روزهای اکران سینما 
مناسب نیست، بسیاری از سینماگران معتقدند 
اطلاع رســانی بــرای فیلم ها و حتــی فعالیت 
سینماها در رسانه ملی با توجه به گستردگی آن 
تاثیر زیادی در بازگشت رونق به سینما دارد که 
از زمان بازگشایی در دوران کرونا هنوز نتوانسته 
جان بگیرد، اما گویا قرار نیست کمکی از سوی 

این رسانه شود و اخیرا کاظم دانشی - کارگردان 
فیلم »علف زار« - در یادداشتی خطاب به پیمان 
جبلی با انتشــار پروانه نمایش فیلمش نوشت: 
»احترامــا آن صندلــی که نشســته اید ملک 
پدریتان نیســت، جهت اطلاع خواستم عرض 
کنم آرم و نشــانی که در تصویر پروانه نمایش 
فیلم »علف زار« می بینید آرم و نشان جمهوری 
اسلامی ایران می باشد، جسارتا ما این مجوز را از 
اسرائیل یا هیچ کشور دیگری دریافت نکرده ایم، 
ما هم ایرانی هستیم، بنده هم یک جوان ایرانی 
هســتم مثل مدیران جوانتان که تازه منصوب 
فرموده اید تــا رویه را عوض کنند و هیچ کاری 
نکرده اند، اگر قرآن خدا غلط نمی شود تیزرهای 
فیلم ما رو از شبکه های کثیرالانتشار خود پخش 
کنید. ما »علف زار« را با خون دل ســاخته ایم، 
برایش عمر و هزینه گذاشــته ایم، این جوانان 
فعال در حوزه ســینما به دردتــان می خورند، 
چه کسی گفته شما بیشتر از ما درد فرهنگ را 
می فهمید؟! دنیا و آدم هایش فقط اطرافیان شما 

نیستند… لطفا مبذول فرمایید.«
حبیب اســماعیلی هم که فیلــم کودک و 
نوجوان »والدین امانتــی« را روی پرده دارد، با 
انتقاد از این عــدم همکاری و حمایت یاداوری 
کرد کــه وقتی شــبکه ماهــواره ای جم تیزر 
فیلم هــای ایرانی را پخش می کــرد، در جذب 
مخاطب موثر بود ولی صدا و ســیما حاضر به 

حمایت از سینما نیست.
و در هفته های گذشــته نیز رضا درمیشیان 
که آخرین ســاخته اش »مجبوریــم« بر پرده 
سینماهاســت از عدم پخش تیــزر فیلمش از 
تلویزیون انتقاد کرد و نوشــت: »غربت در وطن 
یعنی همین کــه تلویزیون میهنت که نام ملی 
را یدک می کشــد اجازه پخش تبلیغ فیلمت ، 

»مجبوریم« را نمی دهد.«
داریوش مهرجویی هم که این روزها لامینور 
را بر پرده ســینماها دارد، تاکید کرد که رفتار 

تلویزیون با سینما شرم آور است.
این کارگردان با انتقاد از برخورد ســازمان 
صداو ســیما در خصوص عدم اختصاص تیزر و 
تبلیغات تلویزیونی بــه »لامینور« گفت: رفتار 
تلویزیون با ســینما بسیار شــرم آور است. آنها 
مجوزهای صادر شــده از ارشاد را قبول ندارند 
و شورای بازبینی شان می نشینند دوباره فیلم ها 
را می بیند و بر اســاس ســلیقه، شعور و درک 
خودشــان تصمیم می گیرند تیزر پخش شود 
یا نشــود، یا چه تعداد پخش شود. مگر در این 
مملکت برای یک فیلــم باید از چند جا مجوز 
گرفت؟ این خیلی دردناک اســت که چند نفر 
برای یک ملــت تعیین تکلیــف می کنند که 
معلوم نیست با چه میزان تحصیلات و شناختی 

شده اند مسئول فرهنگی مملکت!«
با این تفاسیر و در شــرایطی که فیلم های 
جدیــدِ اخیرا اکران شــده، فروش اســفناکی 
داشته اند باید خیلی جدی پرسید که مدیران و 
مسئولان سینما در کل وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی چه دستاورد عملی از جلسه، گفت وگو و 
احیانا تعامل با مدیران صدا و سیما به نفع سینما 

داشته اند؟ لطفا شفاف سازی کنند!

»برادرانلیلا«بهمونیخمیرودآقایان مدیر سینما دستاورد جلسه ها و کارگروه هایتان چیست؟
فیلم ســینمایی »بــرادران 
لیــلا« در اولیــن حضــور 
بین المللــی پس از رونمایی 
در جشــنواره فیلم کن، در 
جشنواره فیلم مونیخ آلمان 

به روی پرده می رود.
به گزارش ایســنا، ســاخته 
ســعید روســتایی کــه در 

بخش رقابتی هفتاد و پنجمین جشنواره کن رونمایی شد و در نهایت جایزه 
بهتریــن فیلم بخش اصلــی این رویداد را از نگاه هیات داوران فدراســیون 
بین المللی منتقدان فیلم )فیپرشــی( کســب کــرد، در جدیدترین حضور 
بین المللی خود در بخش مســابقه »Cinemaster« جشنواره فیلم مونیخ 

آلمان به نمایش گذاشته خواهد شد. 
در خلاصه داســتان فیلم »برادران لیلا« آمده است: لیلا در ۴۰ سالگی تمام 
زندگی خود را صرف مراقبت از پدر و مادر و چهار برادرش کرده اســت. در 
کشوری که درگیر تحریم های اقتصادی بین المللی است، خانواده دائماً با هم 
بحث می کنند و زیر بار بدهی  خُرد می شــوند.لیلا در حالی که برادرانش در 
تلاش برای گذراندن زندگی خود هســتند، نقشه ای می کشد تا با راه اندازی 
یک تجارت خانوادگی آنها را از فقر نجات دهد. در حالی که آنها به شدت به 
حمایت مالی نیاز دارند، لیلا متوجه می شود که پدرشان اسماعیل، مخفیانه 
یــک میراث خانوادگی را پنهان کرده اســت. او این میراث را به عنوان یک 
پیشــنهاد برای تبدیل شدن به پدرســالار جدید قبیله، بالاترین افتخار در 
ســنت ایرانی، نگه داشته اســت. این اتفاق باعث هرج و مرج در خانواده ای 
می شــود که از پیش نیز شــکننده بود. با بدتر شدن وضعیت سلامتی پدر، 
اقدامــات هر یک از اعضای خانواده به تدریج خانواده را یک قدم به ســمت 

انفجار نزدیک می کند.
ترانه علیدوستی، نوید محمدزاده، سعید پورصمیمی، فرهاد اصلانی، پیمان 
معادی، محمد علیمحمدی، نیره محمدی و مهدی حسینی نیا بازیگران این 
فیلم هســتند و کمپانی فرانسوی »Wild Bunch« نیز بخش بین المللی 

این فیلم بر بر عهده دارد.
جشــنواره فیلم مونیخ که در سال ۲۰۲۰ به صورت آنلاین و در سال ۲۰۲۱ 
بــه کاهش تعداد فیلم هــای و عمدتا به صورت مجازی برگزار شــد، برای 
نخســتین بار از آغاز همه گیری کرونا با فهرســت کامل فیلم ها و به صورت 

حضوری برگزار می شود. 
این رویداد ســینمایی امســال با نمایش فیلم »کورســاژ« ساخته »ماری 
کروتــزر« افتتاح خواهد شــد و چند فیلم دیگر از جشــنواره کن شــامل 
»آرامش« به کارگردانی »آلبرت ســرا«، »هشــت کوه« ســاخته مشترک 
»شارلوت واندرمیرش« و »فلیکس فن گرونینگن« برنده جایزه هیات داوران 
کن و »دلال« ساخته جدید »هیروکازو کوریدا« برنده جایزه بهترین بازیگر 
کن نیز در کنار »برادران لیلا« در بخش مســابقه اصلی به نمایش گذاشته 

خواهند شد. 
جشــنواره بین المللی فیلم مونیخ از تاریــخ ۲۳ ژوئن تا ۲ جولای )۲ تا ۱۱ 

تیرماه( در کشور آلمان برگزار خواهد شد.

حراجمیلیوندلاریکتابکمیابشکسپیر
اثر  یکم«  »فولیــوی  کتاب 
ویلیام شکسپیر در نیویورک 
به حراج گذاشــته می شود 
و پیش بینی  می شــود ۲.۵ 

میلیون دلار فروخته شود.
به گزارش ایســنا به نقل از 
گاردین، نسخه اصلی کتاب 
ویلیام  اثر  »فولیوی یکــم« 

شکســپیر که اغلب از آن به عنوان مهم ترین کتاب در ادبیات انگلیسی یاد 
می شود، ماه آینده در نیویورک به حراج گذاشته خواهد شد.

به گفته خانه حراج ساتبیز، این کتاب که تقریباً ۴۰۰ سال پیش چاپ شده، 
یکی از کمتر ۲۰ نســخه باقی مانده در دست اشخاص است و تخمین زده 

می شود که تا ۲.۵ میلیون دلار )۲ میلیون پوند( فروخته شود.
این کتاب که توسط »جان همینگز« و »هنری کاندل« جمع آوری و منتشر 
شده شامل ۳۶ نمایشنامه است که نیمی از آنها قبلًا هرگز چاپ نشده بودند.
هیچ نســخه خطی معاصری از متون شکسپیر باقی نمانده است و بنابراین 
بدون وجود کتاب »فولیــوی یکم« ممکن بود ۱۸ اثر از جمله آثار معروفی 

چون »مکبث«، »طوفان« و »شب دوازدهم« در تاریخ گم شوند.
تقســیم بندی نمایشــنامه ها توســط »همینگز« و »کاندل« به دسته های 

کمدی ها، تراژدی ها و تاریخ ها انجام شده است.
گفته می شود این نسخه تنها نسخه ای است که منشأ اولیه اسکاتلندی دارد، 
که اولین بار توسط خانواده »گوردون« در اوایل قرن هفدهم به دست آمد. 
ســپس در طول نســل ها به »ویلیام استوارت اســترلینگ« پرورش دهنده 

اسب های مسابقه منتقل شده است.
این کتاب در ادامه به فعال سیاســی و مورخ »آر-دبلیو اســتون واتسون« 
رســید که در طول جنگ جهانــی اول و پس از آن از ســقوط امپراتوری 
اتریش-مجارستان حمایت کرد و باعث ظهور چکسلواکی و یوگسلاوی شد. 
در دهه ۱۹۶۰ این برگه از اقیانوس اطلس عبور کرد و در مجموعه »آبل ای 
برلند« یک مدیر املاک و مستغلات و کتابشناس از شیکاگو نگهداری شد.

 برگه صفحه نخســت معروف خود با تصویر شکسپیر را از دست داده است، 
که ممکن اســت طی سال ها حذف یا دزدیده شــده باشد تا به عنوان یک 

پرتره قاب شود.
»ریچارد آســتین« رئیس جهانی بخش کتاب ها و دست نوشته های حراجی 
ســاتبیز در این باره می گوید: »حضور نســخه  اصلی کتاب »فولیوی یکم« 
شکســپیر در بازار همیشــه یک رویداد مهم اســت، زیرا تعــداد کمی از 
نسخه های آن در دست اشخاص باقی مانده است.این کتاب که تقریباً ۴۰۰ 
سال پیش چاپ شده ، اثر مهمی هستند که آثار فوق العاده شکسپیر را برای 
همیشه حفظ کرده و تضمین می کند که بسیاری از آثار معروف او در تاریخ 

گم نمی شوند. 
این نســخه مخصوصاً بــرای ردپاهای صاحبان قبلــی در صفحات آن، که 
بســیاری از آنها اثری پاک نشــدنی خود را در سراسر کتاب به جا گذاشته 
اند، به ما یادآوری می کند که این قطعه زنده ای از تاریخ بشر است که نشان 

می دهد چگونه شکسپیر الهام بخش نسل های مختلف بوده است.
نســخه کتاب »فولیوی یکم« تا ۱۵ ژوئن در گالری های ســاتبیز لندن به 
نمایش گذاشــته می شــود و پس از آن در تاریخ ۷ جولای در نیویورک به 

حراج گذاشته می شود.

آخرینوضعیتبازیگرگلستانی»بچهمحل«
دربیمارستان

طنزپرداز  گالــش،  علیرضا 
معروف شــمال کشــور که 
بیمارستان  چندی پیش در 
بســتری شــده بود مراحل 
مــداوای وی ادامــه دارد و 
وضعیت او رو به بهبود است.
علیرضا گالــش )معروف به 
قارنعلی(، طنز پرداز معروف 

شمال کشور که چندی پیش بر اثر بیماری قلبی وضعیت جسمانی مطلوبی 
نداشت و در بیمارستان بستری بود در روز ولادت امام رضا)ع( به هوش آمد 

و در حال حاضر وضعیت عمومی وی رو به بهبود است.
این هنرمند گلستانی علاوه بر فعالیت در برنامه های طنز، تجربه بازی در دو 
مجموعه تلویزیونی حــوزه کودک و نوجوان اعم از مجموعه »بچه محل« و 

»محله گل و بلبل« شبکه دوم سیما را هم در کارنامه خود دارد.
وی در برنامــه تلویزیونی محله گل و بلبل نقــش عمونگهدار پدر گلدون و 
بلبل و در مجموعه بچه محل دو نقش »آقا نگهدار« و »چهچهه« را برعهده 
داشت و آثار او خاطره خوبی را در ذهن کودکان و نوجوان بر جای گذاشته 

است.
صفحات مجازی مربوط به این طنزپرداز گلســتانی اعلام کردند که وی در 
حاضــر کاملا به هــوش آمده و وضعیت مطلوبی دارد و از مردم خواســتند 

همچنان برای بهبودی کامل این هنرمند گلستانی دعا کنند.

اخبارکوتاه

زرد«  تهیه کننده ســریال طنز »وضعیت 
که فصل اول آن از شــبکه ســه سیما روی 
آنتن رفت، درباره ی علت جابه جایی شــبکه 
پخش کننــده ی فصــل دوم ایــن ســریال، 

توضیحاتی را عنوان کرد.
مسعود ملکی ـ تهیه کننده »وضعیت زرد« 
ـ در گفت وگویی با ایسنا، درباره ی علت جابه 
جایی پخش کننده این ســریال، توضیح داد: 
شبکه سه سیما هم در پخش و هم همراهی 
برای فصل دوم به ما لطف داشــتند؛ اما نکته 
ایــن بود کــه کنداکتور شــبکه برای پخش 
ســریال ما پر بود و جای مناسب برای پخش 
نبود و خود مدیر شــبکه اعــلام کرد که اگر 
کنداکتــور بهتری پیدا کردیــد با رضایت ما 
جابه جا کنید. ما برای اینکه ســریال، پخش 
بهتری پیدا کند، زمانِ هر قســمت را از ۳۰ 
دقیقــه بــه ۴۵ دقیقه افزایــش داده بودیم، 
طبعا نمی توانســتیم برای کاری که برای آن 
هزینه شده و آگاه بودیم که برای بیشتر دیده 
شدن این هزینه را کردیم، صبر کنیم. رئیس 
محترم شــبکه سه اعلام کردند جدول پخش 
شــبکه ســه تا قبل از ایام محرم پرُ است و 
امکان پخش نیســت. بنا بر این شــد که اگر 
جای بهتری در شــبکه دیگر پیــدا کردیم، 

انتقال دهیم که شــبکه دو ســیما کنداکتور 
لازم را داشت و سریال را انتقال دادیم.

وی با بیان اینکه »وضعیت زرد« از همان 
ابتدای ساخت بنا بود در چندین فصل طراحی 
شود، از تدارک و نگارش فصل سوم نیز خبر 
داد و در ادامــه گفت: بنای ما یک فصل نبود 
و لااقل در ســه ـ چهار فصــل طراحی برای 
تولید داشــتیم. فصل اول برای ما یک شروع 
بود و پیش از این هم ســیتکام با فضایی که 
ما به سمت آن رفتیم، در ایران ساخته نشده 
بود که از فضای اجتماعی، سیاســی و دینی 
برخوردار باشــد و ســعی کردیم مولفه های 
خودمان را در آن داشته باشیم. سعی کردیم 
مثل برخی از ســریال های طنز نشــانه زدایی 
نکنیم، تلاش کردیم بــه موقعیت ها فضاها و 
شوخی های جامعه خودمان نزدیک تر باشیم. 
درباره ی ساخت فصل سوم بازخورد مخاطبان 

برایمان مهم است، اما در تدارک هستیم.
وی درباره تفاوت فصل اول و دوم نیز یادآور 
شــد: فصل دوم همان موقعیت ها و همان تم 
است اما به واسطه حضور خانم مریم سعادت 
و بازیگــران دیگر، کمی خانوادگی تر شــده 
است. سری قبل جوانانه تر بود و دُز خانوادگی 
آن کمتر بود. البته بــه لحاظ موضوع، فصل 

اول بیشــتر سیاسی بود، اما فصل دوم بیشتر 
جنبه ی اجتماعی دارد. فیلمنامه مســیر خود 
را رفته البته آســیب شناســی هم داشــتیم 
که بدانیم مخاطــب با چه موضوعاتی ارتباط 
برقرار می کند و سعی کردیم که به موضوعات 

عامه پسند توجه داشت باشیم.
این تهیه کننــده درباره ی نیــاز مخاطب 
بــه کار کمدی و حساســیت های کار طنز و 
بــه روز بودن در تلویزیون گفــت: اتفاقا ما در 
این ســریال ســراغ اجتماع و مســائل امروز 
مــردم رفتیم. به عنوان مثــال به موضوعاتی 
از قبیل کلاس های کنکور، مافیای آموزشی، 
فضای مجازی پرداخته ایم و این یعنی اینکه 
ما دغدغه داشــتیم مسائل روز را پاسخ دهیم 
و به سمت آن برویم یا حداقل مماس شویم.

وی در پاسخ به اینکه این سریال چقدر به 
فضای زندگــی و موضوعات مخاطب امروزی 
نزدیک اســت، اظهــار کــرد: در فصل دوم 
ســعی کردیم به موضوعات واقعی و ملموس 
و فضایــی کــه عامه مــردم در آن درگیرند، 
بپردازیم و ســعی ما این بــوده حرفی نزنیم 
که با مخاطب فاصله داشته باشیم. به همین 
منظور بــه موضوعات دیگــری از جمله فرار 
مغزها، مهاجــرت، تور پزشــکی و مهاجرت 

پزشــکی به ایران و خیلی از موضوعات دیگر 
پایــان درباره ی پخش  پرداخته ایم.ملکی در 
فصل جدید ســریال »وضعیــت زرد« یادآور 
شد: فصل دوم هم در ۲۶ قسمت تولید شد و 
از هفته آینده )۲۸ خرداد ماه( پخش خواهد 
شد و در حال حاضر خلاصه ای از قسمت های 
فصل اول از شــبکه دو سیما پخش می شود. 
این سریال به کارگردانی مجید رستگار تولید 
شده اما در برهه ای که زمان کم بود، برخی از 

پلان ها را با نیروی کمکی گرفتیم.
بر اســاس این گــزارش، خط داســتانی 
»وضعیــت زرد« دارای رگه هــای سیاســی 
اســت و خط قصه و شخصیت های آن شامل 

شش کاراکتر محوری هستند که هر کدام از 
شخصیت ها، داستان و رگه هایی مخصوص به 

خود دارند.
در فصل اول این ســریال با قصه ای مواجه 
می شویم که یکی از شخصیت های اصلی آن، 
طراح ســانتریفیوژی بود که از سازمان انرژی 
اتمی اخراج شــده بود؛ البتــه موضوعاتی با 
درون مایــه اجتماعی، اقتصادی و مجازی هم 

حولِ محور این سریال قرار داشت.
مهران رجبی، مریم سعادت، زین العابدین 
تقی پور، بهار داورزنی، حسام خلیل نژاد، آرش 
ماهان کیا و مهدی رضایی بازیگران اصلی این 

سریال هستند.

گفتوگوباتهیهکنندهسریال»وضعیتزرد«

چراطنزسیاسیتلویزیونتغییرشبکهداد؟


